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Pan 

Jarosław Karyś

 Przewodniczący 

 Rady Miasta Kielce

Szanowny Panie Przewodniczący, 

odpowiadając na pismo z dnia 10.12.2021 r., znak: BRM.0004.238.2021 w sprawie  

uruchomienia oddziału reumatologii w Kielcach, poniżej przedstawiam odpowiedź na 

złożoną petycję stanowiącą załącznik do uchwały Nr LIV/1053/2021 Rady Miasta Kielce 

z dnia 2 grudnia 2021 r. 

Zgodnie z przepisami art. 23, art. 24 ust. 1 pkt 3 oraz art. 42 ust. 1 i ust. 2 pkt 4 ustawy 

z dnia 15 kwietnia 2011 r. o działalności leczniczej ( Dz. U. z 2021 r. poz. 711 z późn. 

zm.) decyzje dotyczące struktury podmiotu leczniczego (oraz zakładu leczniczego, np. 

szpitala) podejmuje sam podmiot, w przypadku podmiotów leczniczych niebędących 

przedsiębiorcą, w tym samodzielnych publicznych zakładów opieki zdrowotnej, także 

jego podmiot tworzący.

Jednocześnie informuję, że aktualnie na terenie województwa świętokrzyskiego 

świadczenia w zakresie reumatologia – hospitalizacja realizowane są przez trzech 

świadczeniodawców (łącznie 56 łóżek) tj.:

 Zespół Opieki Zdrowotnej w Końskich,

 Zespół Opieki Zdrowotnej we Włoszczowie – Szpital,

 Szpital Specjalistyczny Ducha Świętego w Sandomierzu.

W oddziałach reumatologii w 2021 r. odnotowuje się niepełne obłożenie łóżek. 

Większość świadczeń rozliczana grupami JPG dedykowanymi dla zakresu reumatologii 

może być i jest realizowana w różnym wymiarze w ramach oddziałów chorób 
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wewnętrznych, które w województwie świętokrzyskim są w każdym powiecie. 

Zgodnie z analizami z zakresu zabezpieczenia świadczeń prowadzonych przez 

Wojewódzki Oddział Narodowego Funduszu Zdrowia na podstawnie danych 

przesyłanych przez świadczeniodawców, stwierdzono niską migrację pacjentów 

z województwa świętokrzyskiego do oddziałów reumatologii znajdujących się w innych 

województwach w celu hospitalizacji (307 pacjentów województwa leczonych poza nim 

w okresie styczeń-listopad br. wobec 1527 pacjentów województwa leczonych 

w świętokrzyskich i oddziałach  reumatologii oraz 228 pacjentów migrujących do 

świętokrzyskich oddziałów reumatologicznych z innych obszarów kraju).

Średni czas oczekiwania na przyjęcie do oddziału reumatologii na terenie województwa 

świętokrzyskiego wynosi 24 dni, natomiast hospitalizacje w trybie pilnym realizowane są 

na bieżąco. 

Na terenie województwa świętokrzyskiego świadczeń opieki zdrowotnej finansowanych 

ze środków publicznych, w ramach umów we wszystkich rodzajach świadczeń zawartych 

przez ŚOW NFZ ze świadczeniodawcami, aktualnie udziela 41 lekarzy specjalistów 

reumatologii i 7 w trakcie specjalizacji.

W obrębie województwa świętokrzyskiego realizowane są wszystkie programy 

obejmujące schorzenia reumatologiczne, tj.:

 B.33 – Leczenie aktywnej postaci reumatoidalnego zapalenia stawów 

i młodzieńczego idiopatycznego zapalenia stawów, 

 B.35 – Leczenie aktywnej postaci łuszczycowego zapalenia stawów (ŁZS),

 B.36 – Leczenie aktywnej postaci zesztywniającego zapalenia stawów 

kręgosłupa (ZZSK),

 B.75 – leczenie aktywnej postaci ziarniniakowatości z zapaleniem naczyń (GPA) 

lub mikroskopowego zapalenia naczyń (MPA),

 B.82 – Leczenie pacjentów z aktywną postacią spondyloartropatii (SpA) bez 

zmian radiograficznych charakterystycznych dla ZZSK.

Świadczenia zabezpieczone są na oddziałach i w poradniach o profilu reumatologii 

trzech szpitali: Zespół Opieki Zdrowotnej w Końskich, Zespół Opieki Zdrowotnej we 

Włoszczowie – Szpital, Szpital Specjalistyczny Ducha Świętego 

w Sandomierzu. Programy B.33, B. 35, B.36 i B. 82, zgodnie z wymaganiami 

określonymi przez Prezesa NFZ, mogą być realizowane również na oddziałach o profilu 

chorób wewnętrznych, pod warunkiem zatrudnienia specjalistów w dziedzinie 

reumatologii w wymiarze min. 2 etatów przeliczeniowych. Do tej pory żaden z oddziałów 

wewnętrznych nie zgłaszał chęci realizacji programów lekowych z zakresu reumatologii. 
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Aktualne zabezpieczenie programów lekowych wynika z możliwości organizacyjnych 

i kadrowych placówek medycznych. Poszerzenie dostępności do świadczeń z zakresu 

reumatologii w ramach programów lekowych o placówki umiejscowione na terenie 

miasta Kielce byłoby uzasadnione.

Zgodnie z załącznikiem do obwieszczenia Ministra Zdrowia z dnia 27 sierpnia 2021 r. 

w sprawie mapy potrzeb zdrowotnych i zawartych tam informacji dotyczących danych 

CRL i wskaźników zapotrzebowania oszacowanych przez konsultantów krajowych, 

liczba niektórych lekarzy aktywnych zawodowo przekroczyła zapotrzebowanie. Należały 

do nich m.in: otolaryngologia (-6,8), chirurgia ogólna (-6,6), endokrynologia (-2,6), 

choroby płuc (-1,9) oraz reumatologia (-1,8).

Rozpoczęcie realizacji świadczeń z zakresu reumatologii wymaga zawarcia stosownej 

umowy z Oddziałem Narodowego Funduszu Zdrowia w wyniku rozstrzygnięcia 

postepowania konkursowego. Podmiot przystępujący do konkursu musi spełniać 

warunki określone w stosownych aktach prawnych.

Z informacji otrzymanych od ŚOW NFZ w ostatnich latach żaden podmiot leczniczy nie 

zgłosił zamiaru rozpoczęcia realizacji świadczeń w ramach umowy z Funduszem 

w zakresie reumatologia-hospitalizacja. Oddział NFZ może poddać rozwadze 

ewentualne zawarcie nowej umowy w tym zakresie, w sytuacji realnego zgłoszenia 

gotowości do realizacji tego typu kontraktu przez świadczeniodawcę z terenu 

województwa. Jednakże rozważyć należy także możliwość rozszerzania działalności 

oddziałów wewnętrznych, już funkcjonujących, o diagnostykę i leczenie schorzeń 

reumatologicznych przez specjalistów reumatologii.

Wstępnie zakłada się w  trakcie roku 2022 planowanie zakupu świadczeń w trybie 

postępowań konkursowych o zawarcie nowych umów w rodzaju leczenie szpitalne, 

po określeniu nowego kształtu, tzw. sieci szpitali i przeprowadzeniu analiz dostępności 

do świadczeń w kontekście nowego rozkładu zabezpieczenia świadczeń a także 

środków finansowych, którymi będzie dysponował NFZ.

Jednocześnie informuję, że Oddział NFZ w ramach prac nad planem zakupu świadczeń 

na rok 2022 wystosował komunikat na stronie internetowej OW NFZ ze wskazaniem 

możliwości zgłaszania  uwag i sugestii przez organy jednostek samorządu 

terytorialnego, organizacje świadczeniodawców i ubezpieczonych działające na terenie 

województwa i nie otrzymano wtedy żadnej informacji dotyczącej zwiększenia 

dostępności do świadczeń reumatologicznych. W ramach prac nad planem zakupu 2022 

Oddział NFZ zwrócił się także pismem o opinię odnośnie właściwego zabezpieczenia 

świadczeń do poszczególnych konsultantów wojewódzkich m.in. w dziedzinie 



4

reumatologii, jednak nie otrzymano odpowiedzi, co wskazywać może na brak pilnej 

konieczności zwiększenia dostępności we wskazanym zakresie.

Z poważaniem 

Michał Dzięgielewski 

Dyrektor 
/dokument podpisany elektronicznie/
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